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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

1.  Åben spørgetid (2022-0026604)

Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere spørgsmål,
begynder lokaludvalgets ordinære møde.

Beslutning
Lokaludvalgets virke

En borger bad om, at lokaludvalget fokuserer på de vigtige opgaver. Han henviste til et brev, som
han havde sendt til lokaludvalgets medlemmer. (Se bilagsoversigten)

Han takkede for at have været en del af lokaludvalget som suppleant, og orienterede om
imødekommenheden, han på det sidste havde oplevet i Ørkenfortet-sagen fra kommunens og
bygherres side. Dog var problemet med, hvordan turistbusserne kommer fra hotellet, endnu ikke løst
tilfredsstillende.

Bilag
1. Nyt bilag: Spørgsmål til Christianshavns Lokaludvalg januar 2022
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2022-0026613)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte referatet af det seneste lokaludvalgsmøde og godkende
dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde.

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter referatet af lokaludvalgsmødet den 15. december 2021.
2. at Christianshavns Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

 

Problemstilling

Lokaludvalget skal drøfte referatet af lokaludvalgsmødet den 15. december 2021. Endvidere skal
lokaludvalget godkende dagsordenen for det aktuelle møde

Løsning

Referater

Referatet drøftes. Eventuelle rettelser noteres.

Dagsorden

Dagsordenen godkendes, og inhabilitet i sagerne på dagsordenen bliver afklaret.

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

 

Intet.
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Beslutning

1. Lokaludvalget havde ingen bemærkninger til referatet af lokaludvalgsmødet den 15. december
2021.

2. Lokaludvalget godkendte dagsordenen for det aktuelle møde, idet lokaludvalget besluttede at
behandle dagsordenens punkt 6 efter dagsordenens punkt 3.

3. I fortsættelse af behandlingen af dagsordenens punkt 2 "Referat og godkendelse af dagsordenen"
godkendte lokaludvalget indstillingen i følgende sager: 
11. Knippelsbro Torv-gruppen
12. Hyldest til Danmarks første sandlegeplads
13. Ren Vold
14. Ændringer i mødeplanen for 2022
15. Status på lokaludvalgets 2021-pulje og 2022-pulje.

 

 

Bilag
1. Referat af lokaludvalgets møde den 15. december 2021 (ikke på papir)
2. Referat af lokaludvalgets møde den 15. december 2021 - tillægsdagsorden (ikke på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

3.  Metrobetjening af Lynetteholm (2022-0024032)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage en orientering fra Metroselskabet og Økonomiforvaltningen
om metrobetjening af Lynetteholm til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager en mundtlig orientering fra Metroselskabet og
Økonomiforvaltningen om metrobetjening af Lynetteholm til efterretning.

2. at Christianshavns Lokaludvalg giver input til Metroselskabet og Økonomiforvaltningen om
metrobetjening Lynetteholm.

Problemstilling

I 2020 udarbejdede Metroselskabet en udredning om metrobetjening af Lynetteholm. Siden er der
blevet arbejdet videre med de forskellige muligheder og linjeføringer i et samarbejde under
Københavns Kommune og Transportministeriet.

Løsning

Metroselskabet og Økonomiforvaltningen orienterer mundtligt om metrobetjeningen af Lynetteholm
med fokus på den/de linjeføringer og stationer, der kan komme i spil i Christianshavns Lokaludvalgs
område.

Lokaludvalget giver input til Metroselskabet og Økonomiforvaltningen bl.a. for så vidt angår
eventuelle lokale forhold, som kan være nyttige at inddrage i det videre arbejde.

Der afsættes op til en 1 time af lokaludvalgsmødet til dette punkt på dagsordenen.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Metroselskabet har oplyst, at man forventer, at der vil blive indkaldt til idefasehøring for metro til
Lynetteholm i løbet af foråret. 
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Beslutning

1. Lokaludvalget tog en mundtlig orientering fra Metroselskabet og Økonomiforvaltningen om
metrobetjening af Lynetteholm til efterretning.

2. Lokaludvalget havde følgende input til Metroselskabet og Økonomiforvaltningen om
metrobetjening Lynetteholm:

• Der vil være et sammenfald af høringen om den strategiske miljøvurdering af Lynetteholm
og høringen om metro til Lynetteholm.

• En metrostation ved Operaen kunne aflaste metrostationen på Christianshavns Torv.
• Klimasikring, herunder sikring mod havvandsstigning og stormflod, bør tænkes ind i

projektet.
• Det er godt med mere kollektiv trafik, der kan mindske biltrafikken.
• Der er støj under boligerne på Citylinjen. Metroen i Paris har støjsvage vogne.
• Det er godt med kollektiv trafik til Østamager og andre byudviklingsområder. Det bør gå

hurtigt med at få etableret denne metrolinje.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

4.  Indledende høring vedr. lokalplanforslag "Wilders Plads" (2022-0024816)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende et høringssvar om lokalplansagen "Wilders Plads".

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender høringssvaret om lokalplansagen "Wilders Plads",
der fremgår af løsningsafsnittet.

Problemstilling

Med mail den 18. januar 2022 har Teknik- og Miljøforvaltningen oplyst, at ejeren af grunden Wilders
Plads 9b, 9c og 9d samt 11a og 11b har bedt om et nyt plangrundlag for at kunne fortætte området
med boliger og serviceerhverv. Se bilaget.

Teknik- og Miljøforvaltningen har bedt om lokaludvalgets bemærkninger til sagen senest den 1.
februar 2022.

I arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havns møde den 18. januar 2022 orienterede forvaltningen og
grundejeren om lokalplansagen og om byggeriet, der tænkes opført.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget skriver til Teknik- og Miljøforvaltningen:

"Med mail den 18. januar 2022 har har Teknik- og Miljøforvaltningen oplyst, at ejeren af grunden
Wilders Plads 9b, 9c og 9d samt 11a og 11b har bedt om et nyt plangrundlag for at kunne fortætte
området med boliger og serviceerhverv. Forvaltningen har bedt om lokaludvalgets bemærkninger til
sagen senest den 1. februar 2022.

Christianshavns Lokaludvalg vurderer, at det påtænkte byggeri vil bidrage positivt til området og ser
derfor intet til hinder for, at forvaltningen udarbejder et lokalplanforslag, der danner grundlag for
byggeriet. 

Lokaludvalget har ikke haft borgerdialog om sagen.

Med venlig hilsen
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Poul Cohrt,
formand"

Økonomi

Intet.

Videre proces

Teknik- og Miljøforvaltningen oplyser, at man forventer at kunne fremlægge en startredegørelse for
Teknik- og Miljøudvalget i maj 2022 og et lokalplanforslag i tredje kvartal 2022.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte høringssvaret om lokalplansagen "Wilders Plads", der fremgår af
løsningsafsnittet.

 

Protokolbemærkning fra Katinka Haxthausen: "Det bekymrer mig, at der skal bygges nyt på dette
karakteristiske hjørne på Christianshavn."

Bilag
1. Indledende høring vedrørende lokalplanforslag Wilders Plads
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

5.  Placering af nye offentlige toiletter (2022-0024900)

Christianshavns Lokaludvalg skal bemyndige formanden til at sende et høringssvar til Teknik- og
Miljøforvaltningen om placering af nye offentlige toiletter.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg bemyndiger ham til at sende et høringssvar til Teknik- og
Miljøforvaltningen om placering af nye offentlige toiletter på baggrund af de forslag og
bemærkninger, som ses i løsningsafsnittet, samt på baggrund af bemærkningerne, der
måtte være til sagen i lokaludvalgets møde den 26. januar 2022. 

 

Problemstilling

Med mail den 17. december 2021 oplyste Teknik- og Miljøforvaltningen, at Teknik- og Miljøudvalget
har bedt forvaltningen om at udarbejde en liste over placeringer for nye offentlige toiletter i
Københavns Kommune, som skal forelægges Teknik- og Miljøudvalget i foråret 2022.

Teknik- og Miljøforvaltningen ønsker at inddrage alle relevante parter i udarbejdelsen af listen over
placeringer for nye toiletter og beder derfor lokaludvalgene om at komme med forslag til, hvor de ser
et behov for nye offentlige toiletter samt en begrundelse for, hvorfor den enkelte placering foreslås.
Christianshavns Lokaludvalg har svarfrist den 28. januar 2022.

Løsning

Sekretariatet har bedt lokaludvalgets arbejdsgrupper om forslag til, hvor hvor de ser et behov for nye
offentlige toiletter. 

Bemærkning fra suppleant Svend Aage Schiermacher

"Jeg ved at Miljøgruppen og Miljøpunktet har arbejdet med sagen, og jeg mener der foreligger en lille
rapport om Udstyr på vejene, hvor der er angivet steder hvor der kan installeres en form for WC, og
hvor der er langt til nærmeste do."

Rapporten, som Svend Aage Schiermacher omtaler, ses i bilaget.

Forslag fra Miljøgruppen

Side 9



" Vi foreslår følgende steder til offentlige toiletter på Christianshavn:

1. Der er to rum med udgang til havnen i Gammel Dok bygningen. Der kan indrettes toiletter
2. På Dronningensgade ved Torvet ud for Seven-Eleven
3. I Dronningensgade ved Bådsmandsstræde ved gavlen på gymnasiet. Det er på ruten fra

Christiania til metroen, så der er brug for et toilet
4. På Kriminalforsorgens P-plads mod Den Gule Misundelse
5. På hjørnet ved Trangravsbroen ud for Popl. Det kan aflaste Krøyers Plads gæsterne og det kan

passes ind, så det svarer til bro-åbnings-huset på den anden side af Trangravsbroen
6. På Martin Andersen Nexøs Plads op mod volden
7. På pladsen bag ved Vagthuset på Torvegade. Der overnatter ofte hjemløse i området."

Bemærkninger fra Forretningsudvalget

Forretningsudvalget mener, at der i lokaludvalgets høringssvar skal indgå bemærkninger om,

• at eksisterende pissoirer og offentlige toiletter skal frostsikres, så de kan benyttes hele året. Se
Teknik- og Miljøforvaltningens svar til suppleant Julius Lund i bilaget.

• at man, før man opsætter nye toiletter, sætter tilstrækkeligt med penge af til, at de eksisterende
offentlige toiletter fremstår vedligeholdte, renholdte og uden graffiti, så folk benytter dem. Det
offentlige toilet på Christianshavns Torv fremstår som regel uhygiejnisk, og indbyder ikke til
benyttelse.

• at strategien for offentlige toiletter bør omlægges, så offentlige toiletter på centrale steder i byen
som fx. Christianshavns Torv bemandes. Dette for at sikre tryghed og hygiejniske forhold. 

Borgerdialog

Borgerne har mulighed for at kommentere sagen på lokaludvalgets facebookside og på
Facebooksiden "Os fra Christianshavn". Den 25. januar 2022 får lokaludvalget en mail med en
opsamling på kommentarerne.

Høringssvar
Formanden foreslår, at lokaludvalget bemyndiger ham til at sende et høringssvar til Teknik- og
Miljøforvaltningen på baggrund af ovenstående forslag og bemærkninger samt på baggrund af
bemærkningerne, der måtte være til sagen i lokaludvalgets møde den 26. januar 2022. 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Teknik- og Miljøforvaltningen udarbejder en liste over placeringer for nye offentlige toiletter i
Københavns Kommune, som skal forelægges Teknik- og Miljøudvalget i foråret 2022.

Beslutning
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Til mødet forelå en opsamling på Facebook-kommentarer om sagen. Se bilagsoversigten.
 

1. Lokaludvalget drøftede offentlige toiletter på baggrund af de forslag og bemærkninger, som ses
i løsningsafsnittet og i Facebook-kommentarerne. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Forslaget om et nyt offentligt toilet på Dronningensgade ved Torvet ud for Seven-Eleven er ikke
aktuelt længere, da det i sin tid endte med, at toilettet blev opstillet på Christianshavns Torv.

• Bemærkningerne fra Forretningsudvalget skal med i høringssvaret.
• Et toilet på Martin Andersen Nexøs Plads op mod volden vil næppe blive brugt særlig meget,

men forslaget kan godt komme med i høringssvaret.
• Der er behov for et offentligt toilet ved Lille Langebro, hvor mange mennesker kommer forbi.
• Pissoiret i Overgaden Oven Vandet ved Søkvæsthuset er lukket om vinteren. Der er behov for

et offentligt toilet for begge køn på dette sted.
• Et offentligt toilet på Martin Andersen Nexøs Plads vil blive brugt af de socialt udsatte, som

holder til i området; bl.a. af dem, der besøger Fedtekælderen. Derudover vil bådejerne i
området benytte det.

• Det offentlige toilet på Christianshavns Torv bør flyttes til en placering i Dronningensgade ud for
Seven-Eleven.

• Et offentligt toilet på Martin Andersen Nexøs Plads vil kunne afhjælpe det problem, at
folk forretter deres nødtørft på Volden.

• Der er behov for en toiletbygning ved Christianshavns Kanal, som også er åben om vinteren.
• Man kan sætte et mindre toilet op ved Søkvæsthuset. Toiletbygningen på Christianshavns Torv

er stor, men overfor Christiansborg er en lille blå toiletbygning. Den model kan sættes op ved
kanalen.

• Det offentlige toilet på Christianshavns Torv er tit lukket og er generelt uhumskt. 
• De offentlige toiletter skal kunne benyttes af handicappede.

2. Lokaludvalget bemyndigede formanden til efter samråd med Forretningsudvalget at sende et
høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen om placering af nye offentlige toiletter på baggrund af de
forslag og bemærkninger, som ses i løsningsafsnittet, samt på baggrund af ovenstående
bemærkninger. 
Det understreges,

• at man, før man opsætter nye toiletter, sætter tilstrækkeligt med penge af til, at de eksisterende
offentlige toiletter fremstår vedligeholdte, rene og uden graffiti, så folk benytter dem.

• at eksisterende pissoirer og offentlige toiletter skal frostsikres, så de kan benyttes hele året.

 

Bilag
1. Høringsbrev
2. Kort med offentlige toiletter
3. Teknik- og Miljøforvaltningen om lukkede pissoirs i vinterhalvåret
4. Sorteringspunkter begrønning og lokale opholdssteder, juni 2021 (ikke på papir)
5. Nyt bilag: Facebook-kommentarer om placering af nye offentlige toiletter
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

6.  Høring om ændring af vejnavn på Christiansholm (2022-0025583)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende et høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen
vedrørende et forslag fra Vejnavnenævnet om at navngive en del af Trangravsvej "Papirøen".

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender høringssvaret til Teknik- og Miljøforvaltningen, der
fremgår af løsningsafsnittet, vedrørende et forslag fra Vejnavnenævnet om at navngive en del
af Trangravsvej "Papirøen".

Problemstilling

Med mail den 14. januar 2022 har Teknik- og Miljøforvaltningen bedt lokaludvalget om et høringssvar
vedr. et forslag fra Vejnavnenævnet i Københavns Kommune om, at den del af Trangravsvej, der
ligger på øen Christiansholm, ændrer navn til "Papirøen".  

Der er svarfrist den 11. februar 2022.

Løsning

Borgerdialog

Borgerne har mulighed for at kommentere sagen på lokaludvalgets Facebookside og på
Facebooksiden "Os fra Christianshavn". Lokaludvalget får en mail den 25. januar 2022 med en
opsamling på kommentarerne.

 

Høringssvar

Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge har behandlet sagen. Se referatet i bilaget.

På den baggrund foreslår formanden, at lokaludvalget sender følgende høringssvar til Teknik- og
Miljøforvaltningen:

"Christianshavns Lokaludvalg mener, at den del af Trangravsvej, der ligger på øen Christianholm,
skal hedde "Christiansholm". Navnet går tilbage til 1700-tallet og har derfor historisk værdi.
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Lokaludvalget kan ikke støtte navnet "Papirøen", da det alene henviser til de år i nyere tid, hvor
området blev benyttet af Pressens Fællesindkøb til oplagring af papirruller til diverse bladhuse.

Redegørelse for borgerdialog

(eftersendes)

Med venlig hilsen

Poul Cohrt,
formand"

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når høringsfristen er udløbet, vil Teknik- og Miljøudvalget træffe beslutning i sagen.

Beslutning
 
Til mødet forelå en opsamling på Facebook-kommentarer til sagen. Se bilagsoversigten.

 

 
Asbjørn Kaasgaard stillede et ændringsforslag om, at lokaludvalget indstiller, at vejene på
Christiansholm skal hedde Trangravsvej. 
 
Gert Vincent stillede et ændringsforslag om, at lokaludvalget indstiller som det primære alternativ, at
vejene på Christiansholm skal hedde Trangravsvej og som det sekundære  alternativ, at vejene skal
hedde Christiansholm.
 
Jette Philipsen og Gert Vincent stillede et ændringsforslag om, at lokaludvalget skal tilkendegive, at
lokaludvalget er imod at navnegive vejene Papirøen.
 
Lokaludvalget stemte om ændringsforslaget fra Asbjørn Kaasgaard om, at lokaludvalget indstiller, at
vejene på Christiansholm skal hedde Trangravsvej.
 
For stemte 8 lokaludvalgsmedlemmer.
Imod stemte 8 lokaludvalgsmedlemmer.
Ingen undlod at stemme.
 
Ændringsforslaget blev ikke tiltrådt, idet der var stemmelighed.
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Katinka Haxthausen deltog ikke i afstemningen.

 

Lokaludvalget stemte om ændringsforslaget fra Gert Vincent om, at lokaludvalget indstiller som det
primære alternativ, at vejene på Christiansholm skal hedde Trangravsvej og som det sekundære
alternativ, at vejene skal hedde Christiansholm.

For stemte 11 lokaludvalgsmedlemmer.
Imod stemte 4 lokaludvalgsmedlemmer.
2 lokaludvalgsmedlemmer undlod at stemme.

Dermed havde lokaludvalget godkendt at indstille som det primære alternativ, at vejene på
Christiansholm skal hedde Trangravsvej og som det sekundære alternativ, at vejene skal hedde
Christiansholm.

Lokaludvalget godkendte ændringsforslaget fra Jette Philipsen og Gert Vincent om, at lokaludvalget
skal tilkendegive, at lokaludvalget er imod at navnegive vejene Papirøen.

 

Lokaludvalget bemyndigede formanden til at sende et høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen,
baseret på ovennævnte beslutninger. 

Bilag
1. Høringsbrev
2. Kortbilag
3. Indstilling fra Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge
4. Nyt bilag: Facebook-kommentarer
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

7.  Københavns Nattelivsudvalg (2022-0025319)

Christianshavns Lokaludvalg skal udpege en suppleant til Københavns Nattelivsudvalg.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg udpeger en suppleant for en beboerrepræsentant i Københavns
Nattelivsudvalg. 

Problemstilling

Nattelivsudvalget

Borgerrepræsentationen har besluttet at nedsætte et særligt udvalg for natteliv i Københavns
Kommune. Nattelivsudvalget nedsættes i henhold til lov om kommunernes styrelse, § 17, stk. 4.

Nattelivsudvalget skal fungere som rådgivende og forberedende udvalg for Kultur- og Fritidsudvalget
og Teknik- og Miljøudvalget med henblik på at kvalificere beslutningerne på restaurations- og
nattelivsområdet. Derudover skal Nattelivsudvalget arbejde med forslag og konkrete indsatser i
forhold til begrænsning af gener fra nattelivet.

I bilaget ses kommissoriet for Nattelivsudvalget. 

Kultur- og Fritidsforvaltningen lægger op til, at de indstillingsberettigede organisationer repræsenterer
følgende grupper i Københavns natteliv:

• to repræsentanter udpeges af restaurations-/nattelivserhvervet
• tre repræsentanter udpeges af lokaludvalg/beboere
• to repræsentanter udpeges af nattelivsgæster/unge brugere
• én repræsentant udpeges af detailhandlen
• én repræsentant udpeges af kulturlivet
• én repræsentant udpeges af Københavns Politi
• to repræsentanter med sæde i Teknik- og Miljøudvalget udpeges af Københavns

Borgerrepræsentation
• to repræsentanter med sæde i Kultur- og Fritidsudvalget udpeges af Københavns

Borgerrepræsentation, heraf Kultur- og Fritidsborgmesteren, som er født forperson for
udvalget.

I bilaget ses hvilke organisationer mv., der har indstillingsret.
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Kultur- og Fritidsforvaltningen har oplyst, at mødeplanen for nattelivsudvalget endnu ikke er
udarbejdet, men at der lægges op til, at der skal holdes fire møder om året.

 

Invitation til udpegning af medlemmer og suppleanter til Nattelivsudvalget

Med mail den 21. december 2021 skrev Kultur- og Fritidsforvaltningen, at under forudsætning af
Borgerrepræsentationens endelige vedtagelse af Københavns Nattelivsudvalg, forventeligt den 3.
februar 2022, inviteres Københavns Kommunes lokaludvalg til at bidrage til udpegningen af
medlemmer til udvalget. Se invitationen i bilaget.

Kultur- og Fritidsforvaltningen opfordrer lokaludvalgene og beboere i København til at indstille seks
kandidater (tre mænd og tre kvinder, jf. ligestillingsloven), i prioriteret rækkefølge til at udfylde tre
faste sæder i Nattelivsudvalget. De tre kandidater, der ikke tildeles et sæde i udvalget, vil fungere
som suppleanter. Lokaludvalgene skal inddrage relevante beboerforeninger i indstillingen af
kandidater. Lokaludvalgene opfordres desuden til at inddrage beboerforeninger fra hele København.
Beboerne skal repræsentere to ud af de tre sæder i Københavns Nattelivsudvalg.

Medlemmer og suppleanter, som indstilles til udvalget, skal fortrinsvis udgøre personer med bopæl i
Københavns Kommune, subsidiært skal de have tilknytning til Københavns Kommune.

Kultur- og Fritidsforvaltningen har med mail den 6. januar 2022 til sekretariatet præciseret, at
udpegningen af beboerrepræsentanter sker gennem lokaludvalgene.

Fristen for indstilling af medlemmer/suppleanter til Københavns Nattelivsudvalg er den 4. februar
2022.

Proces

Lokaludvalgenes sekretariater aftalte primo januar 2022, at hvert lokaludvalg indstiller ét
lokaludvalgsmedlem og to  beboerrepræsentanter til kredsen af lokaludvalgsformænd.

Derefter ville det være op til Kredsen af Lokaludvalgsformænd at beslutte en indstilling til Kultur- og
Fritidsforvaltningen om hvilke to personer, der skal være lokaludvalgenes fælles repræsentant og
suppleant i Nattelivsudvalget, og hvilke fire personer, der skal være beboernes repræsentanter og
suppleanter i Nattelivsudvalget.

 

Mødet i Kredsen af Lokaludvalgsformænd den 18. januar 2022

Kredsen af Lokaludvalgsformænd havde møde den 18. januar 2022. Forud for mødet gjorde
Christianshavns Lokaludvalgs formand Poul Cohrt de øvrige lokaludvalgsformænd opmærksom på,
at han og Christianshavns Lokaludvalgs forretningsudvalg var lidt betænkelige ved hastværket med
at udpege repræsentanter, der så højst kan nå at deltage i ét møde i Nattelivsudvalget, førend de nye
lokaludvalg skal udpege nye repræsentanter.
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Han nævnte endvidere, at Christianshavns Lokaludvalg på grund af tidspresset ikke kan gennemføre
en demokratisk proces, hvor hele Christianshavns Lokaludvalg deltager i udpegningen, hvilket da vil
efterlade repræsentanterne med et noget uklart mandat. Poul Cohrt foreslog, at Kredsen af
Lokaludvalgsformænd i stedet beder Kultur- og Fritidsforvaltningen om tid til en ordentlig proces, så
Nattelivsudvalget har et bedre mandat; i hvert fald for så vidt angår repræsentanten for
lokaludvalgene. 

Efter en længere drøftelse samt afstemning besluttede Kredsen af Lokaludvalgsformænd, 

• at Indre By Lokaludvalg udpeger en repræsentant til Nattelivsudvalget som et medlem fra
lokaludvalgene. Østerbro Lokaludvalg repræsenteres som suppleant til posten.

• Vesterbro Lokaludvalg udpeger en beboerrepræsentant til Nattelivsudvalget. Christianshavn
Lokaludvalg udpeger en suppleant til posten.

• Nørrebro Lokaludvalg udpeger en beboerrepræsentant til Nattelivsudvalget. Amager Vest
Lokaludvalg udpeger en suppleant til posten.

Se referatet af mødet i Kredsen af Lokaludvalgsformænd i bilaget.

 

Sagens behandling i Borgerrepræsentationen

Sagen "Nedsættelse af et partnerskab for natteliv som særligt udvalg" var på dagsordenen for
Borgerrepræsentationens møde den 20. januar 2022.

Link til
dagsordenspunktet: https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Indre%20By%20Lokaludvalg/m%C3%B8de-13012022/dagsorden/punkt-3.

Såfremt Borgerrepræsentationen har godkendt indstillingen, vil Kultur- og Fritidsforvaltningen bede
de indstillingsberettigede organisationer udpege kandidater til nattelivsudvalget. En endelig indstilling
om udpegning af organisationsmedlemmer vil herefter blive forelagt Borgerrepræsentationen.

Lokaludvalget får et link til referatet af Borgerrepræsentationens møde den 20. januar 2022, når det
er offentliggjort.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget udpeger en suppleant for en beboerrepræsentant i Københavns
Nattelivsudvalg. 

 

Økonomi

Intet.
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Videre proces

Se ovenfor og bilaget.

Beslutning

1. Under forudsætning af, at indholdet i mailen af 21. december 2021 fra Kultur- og
Fritidsforvaltningen fortsat er gældende, besluttede lokaludvalget at udpege Preben Møller
Whitt som suppleant for en beboerrepræsentant i Københavns Nattelivsudvalg. 

Bilag
1. Invitation fra Kultur- og Fritidsforvaltningen
2. Restaurations- og Nattelivsplan 2021 (ikke på papir)
3. Udpegning af medlemmer til et § 17, stk. 4-udvalg for natteliv
4. Kommissorium for Københavns Nattelivsudvalg
5. Referat af møde d. 18. januar 2022 i Kredsen af Lokaludvalgsformænd
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

8.  Distortion 2022 (2022-0025614)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte Distortion 2022.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter Distortion 2022.

Problemstilling

Rammetilladelse til Distortion gadefester 2022
Sagen "Rammetilladelse til Distortion gadefester 2022" blev godkendt af Teknik- og Miljøudvalget 
den 6. december 2021. Link til referatet: 
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Teknik-%20og%20Milj%C3%B8udvalget/m%C3%B8de-06122021/referat/punkt-9

Af sagen og bilagene fremgår det, at Teknik- og Miljøforvaltningen agter at give NusNus Aps
tilladelse til gadefester på vejareal

• Ved Langebro onsdag den 1. juni 2022 kl. 16-22. Zonen strækker sig fra under Langebro
langs havnen hen til Lille Langebro og på vejen Ved Langebro hen til tilkørslen fra
Amager Boulevard. NusNus Aps oplyser, at zonen har en kapacitet på 4.000 personer.

• På områder ved Inderhavnen fra Nordhavn til Sydhavn fredag den 3. juni 2022 kl. 15-21. I
følge NusNus Aps drejer det sig om i alt ca. 12 mindre aktiviteter med max. kapacitet pr.
arrangement på 300-500 personer, en mellemaktivitet med en kapacitet til 500–1.000
personer og fire Action-Hygge aktiviteter. Konceptet ’Action-Hygge’ blev præsenteret i
2021, og rummer en række planlagte gadeaktiviteter uden musikbærende aktiviteter.

På og overfor Christianshavn drejer det sig i følge ansøgningen fra NusNus Aps om:

• Kalvebod Brygge, Bølgen - samlet kapacitet: 1.000-1.500 personer
• Inderhavnen, Christianshavn - samlet kapacitet: 1.500-2.000 personer
• Inderhavnen ved Blox- samlet kapacitet: 1.000-1.500 personer
• Inderhavnen ved Havnegade - samlet kapacitet: 1.000-1.500 personer
• Refshaleøen, Sønder Refshalebassin - samlet kapacitet: 1500-2000 (ved badene) 5000 i

alt.
• Refshaleøen, Halvandet - samlet kapacitet: 1000-1500.
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I sit møde den 15. december 2021 drøftede Christianshavns Lokaludvalg rammetilladelsen samt en
invitation fra Indre By Lokaludvalg om at samarbejde om at følge op på rammetilladelsen. Link til
referatet af lokaludvalgets behandling af sagen den 15. december 2021: 
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Christianshavns%20Lokaludvalg/m%C3%B8de-15122021/referat/punkt-3

 

Mødet den 5. januar 2022 med NusNus Aps

Den 5. januar 2022 havde repræsentanter for Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg
møde med NusNus Aps og Teknik- og Miljøforvaltningen. Fra Christianshavns Lokaludvalg deltog
lokaludvalgsmedlemmerne Jette Philipsen og Jens Eskildsen. I bilaget ses NusNus Aps' opfølgning
på mødet.

I mødet blev det bl.a. oplyst, 

• at Distortion får tilskud fra Kultur- og Fritidsudvalget i årene 2022-2025
• at der vil være et max. antal deltagere til de indhegnede fester, bl.a. ved Langebro
• at der samtidig med Distortion-aktiviteterne ved Inderhavnen vil være et Red Bull-arrangement

på Søren Kierkegaards Plads i Indre By overfor Applebys Plads.

I mødet blev det desuden oplyst, at gadefesten ved Langebro vil blive holdt fredag den 3. juni 2022
og ikke onsdag den 1. juni 2022. Efter aftale med Jette Philipsen har Jens Eskildsen derfor stillet
følgende spørgsmål til Teknik- og Miljøforvaltningen:

"Det fremgår af programmet – som vi blev orienteret om på mødet den 5.1.2022 sammen med
repræsentanter for Indre By – at der fredag den 3.6.2022 etableres et betalingsområde med lukket
musikzone umiddelbart nord for Langebro. Altså på Christianshavner-siden. Dette arrangement falder
derved sammen med de foreslåede 3 streethost-aktiviteter mellem Lille Langebro og Knippelsbro.
Medfører betalingsområdet, at den normale biltrafik til boligområdet langs og nord for Langebrogade
forhindres i at køre til og fra boligområdet fredag den 3.6.2022 og andre dage? Til orientering bor der
omkring 1.000 christianshavnere i boligområdet."

Når svaret foreligger, sender sekretariatet det til lokaludvalget.

 

I mødet noterede Jens Eskildsen og Jette Philipsen sig i øvrigt nedenstående tilkendegivelser fra
NusNus Aps (i kursiv), som blev kommenteret af lokaludvalgenes repræsentanter:

1.”Distortion ønsker at aktivere havnen. Dette er også et ønske fra Kulturforvaltningen”:

Vi tilkendegav, at havnen i forvejen er meget og mere end rigeligt aktiveret. Og desuden, hvor er
hensynet til borgerne? Når Distortion så gerne vil flytte til nye områder i København, hvad med for
eksempel Brønshøj?

2. ”Firmaer, der lægger arealer til Distortion, behøver ikke at være lokalt forankrede”:
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Det er passende og ordentligt, at spørge de berørte borgere om deres holdning til at placere
aktiviteter i og i tilknytning til deres boligområde – så firmaerne ved, hvad de bidrager til og medvirker
til at påføre borgerne.

3. ”Kapaciteten i de grønne Street-Host-prikker langs havnen er ca. 6.000 personer – men det
forventes, at 50.000 personer deltager”:

Ved at placere flere arrangementer samtidig fredag den 3.6.2022 vil 50.000 personer således belaste
områderne langs havnen på en dag.

4. ”Der tilvejebringes en grundig trafikplan, der skal forhindre trafikgener”:

Se spørgsmålet ovenfor til Teknik- og Miljøforvaltningen.

På mødet orienterede Jens Eskildsen og Jette Philipsen om beslutningen i Christianshavns
Lokaludvalg den 15. december 2021 og herunder om den fulde opbakning i lokaludvalget til brevet af
3. december 2021 fra Indre By Lokaludvalg til Teknik- og Miljøudvalget (se bilaget).

Jens Eskildsen og Jette Philipsen konkluderede i mødet, at Distortion ikke er velkomne på
Christianshavn. Som eksempel fremhævede de, at Margretheholm i forvejen er meget plaget af høj
musik fra arrangementer på Refshaleøen. Indre By Lokaludvalg nævnte i denne forbindelse, at disse
musikarrangementer også belaster Langelinie-området og store dele af Indre By endda helt op til
Søerne.

Samarbejde med andre lokaludvalg

I mødet den 5. januar 2022 bekræftede Jette Philipsen og Jens Eskildsen Christianshavns
Lokaludvalgs beslutning om at deltage i et samarbejde  med Indre By Lokaludvalg, Amager Vest
Lokaludvalg og Vesterbro Lokaludvalg om at følge op på rammetilladelsen til Distortion 2022. 

Vesterbro Lokaludvalg besluttede 19. januar 2022 at takke nej-tak til invitationen fra Indre By
Lokaludvalg, da man har et andet syn på Distortion end Indre By Lokaludvalg. Amager Vest
Lokaludvalg har endnu ikke svaret på Indre By Lokaludvalgs invitation til samarbejdet.”

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter Distortion 2022.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.
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Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede Distortion 2022. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:
• NusNus Aps, der er arrangør af Distortion, vil aktivere havnen, men den er allerede

aktiveret.
• Erfaringen fra boligområdet på Margretheholm er, at koncerter og lignende på

Refshaleøen støjer. Koncerter og lignende på Refshaleøen kan også høres i Indre By. 
• Hvis Distortion-arrangørerne vil afprøve nye områder for arrangementet, kunne de holde

Distortion i Brønshøj.
• Spærringen i Langebrogade er åben under CPH Marathon, men Teknik- og

Miljøforvaltningen skal mindes om at åbne for spærringen.
• Hvis der nu planlægges med både at holde Distortion ved havnen og i Langebrogade den

1. og den 3. juni, vil der være Distortion omkring Christianshavn i to dage og ikke kun i én
dag. Hvad er værst? Scene osv. skal sættes op og tages ned to gange, hvilket alt andet
lige tager op mod 24 timer hver gang.

• Udgangspunktet er, at Teknik- og Miljøudvalget den 3. december 2021 gav sin opbakning
til, at der skal være Distortion-betalingsarrangementer ved Langebro og på Refshaleøen.

• Teknik- og Miljøforvaltningen har et generelt ønske om, at spærringen i Langebrogade
fjernes. Men den skal opretholdes.

• Vesterbro Lokaludvalg har tilkendegivet en positiv holdning overfor Distortion, hvorfor
Distortion bør placeres på Vesterbro.

• Christianshavn vil blive udsat for støjgener.
• Hvordan kan man forhindre efterfester? Reglerne skal håndhæves.
• NusNus Aps' referat af mødet den 5. januar 2022 er ikke dækkende.
• NusNus Aps må forholde sig til, at Distortion-arrangementet vil anspore til, at der fra både

i Christianshavns Kanal vil blive spillet høj musik til gene for de omkringboende.

2. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at skrive til Teknik- og Miljøudvalget, Teknik- og
Miljøforvaltningen, NusNus Aps. og Københavns Politi om lokaludvalgets bekymringspunkter
vedr. Distortion 2022 jf. bemærkningerne ovenfor.

Bilag
1. Opfølgning fra NusNus Aps på mødet den 5. januar 2022
2. Indre By Lokaludvalg om Distortion 2022
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

9.  Hvordan får vi et bedre Torv? (2022-0024143)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte et medlemsforslag om at afsætte penge til aktiviteter på
Christianshavns Torv, som Christianshavns Torvenetværk står for.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter forslaget, der ses i afsnittet "Problemstilling", om, at der
afsættes 30.000 kr. til aktiviteter på Christianshavns Torv i 2022, som Christianshavns
Torvenetværk står for.

Problemstilling

Medlemsforslag fra Ruth Plovgaard, Jane Lytthans og Katinka Haxthausen:

"Hvordan får vi et bedre Torv?

Christianshavn Lokaludvalg har siden sin begyndelse i 2009, haft en arbejdsgruppe, med fokus på
Christianshavns Torv, herunder både opmærksomhed på Torvets indretning, såvel som livet på
Torvet. Dette var suppleret med lang tids samarbejde med de sociale myndigheder for at få hjælp til
at skabe et mindre konfliktfyldt miljø på Torvet. Vi har også, i en længere periode, samarbejdet med
Teknik- og Miljøforvaltningen og med en arkitektgruppe for at renovere Torvet. Torvets nyeste
genopretning blev fejret i 2014.

Siden har torvegruppen søgt alliance grupper på Christianshavn for at kunne fortsætte det vigtige
arbejde med at skabe et bedre Torv for alle. Vi fandt mange gode aktivister, som har hjulpet med at
skabe et livligt og sjovt fælles liv på Torvet især i sommermånederne. Torvegruppen har siden
assimileret sig med Torvenetværksgruppen. Assimilationen mellem Torvegruppen og Torvenetværket
var indledningen til en række ny aktiviteter på Torvet i sommeren 2017.

Netop aktiviteterne er en væsentlig del af Torvenetværkets formål, nemlig at skabe et Torv for alle på
Christianshavns Torv. Det har dog vist at arbejde uden faste midler har givet meget svære vilkår.
Torvenetværkets foreningsmedlemsskab, 50 kr. om året rækker ikke langt, (men økonomi skal ikke
være en hindring for medlemskab).

En fast sum at arbejde med vil gøre en kæmpe forskel og vil lette turen op ad bakke for at ændre
Christianshavns Torv!
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Christianshavns Lokaludvalg har over årene ved et par lejligheder givet økonomisk støtte til
Torvenetværksprojekter. Og hvorfor fortsætter Torvenetværksgruppen så ikke med at søge til
aktiviteter fra gang til gang? Det gør vi ikke, fordi vi har brug for en fast sum at arbejde med, da vi er
en af de eneste arbejdsgrupper under lokaludvalget, der har som primært formål at stå for
arrangementer” ud af huset”.

Arbejdsgruppens udadvendte aktiviteter kræver ofte en vis økonomi, derfor vil vi, af ovennævnte
grunde, ansøge om en bevilling på 30.000 kr.  - som en forsøgsordning i 2022.

I året 2022 har vi ideer, som består af et grønlandsarrangement, skak, musik bl.a. i samarbejde med
gymnasiet, plantedag i samarbejde med Miljøpunkt, nyopstartede orkestre, i samarbejde med MUVE,
Tour de France - børn og cykler, børneloppemarked, madmarked, samarbejdet med biblioteket om
bogaktiviteter, Fællesspisning på Torvet.

Med venlig hilsen

Ruth Plovgaard, Jane Lytthans og Katinka Haxthausen"

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter forslaget, idet han bemærker,

• at lokaludvalgets forretningsudvalg hidtil har opfattet Torvegruppen under lokaludvalget og
Christianshavns Torvenetværk som to forskellige enheder med personsammenfald.

• at i 2020 søgte og fik Christianshavns Torvenetværk penge af lokaludvalget til en række sociale
og kulturelle aktiviteter i 2. halvår 2020. I puljeansøgningen var der nævnt eksempler på
aktiviteterne.

• at umiddelbart er der intet til hinder for, at lokaludvalget som et "Eget projekt" står for aktiviteter
på Christianshavns Torv med Christianshavns Torvenetværk som operatør. Det vil kræve en
aftale mellem parterne om, hvad penge skal bruges til.

Økonomi

I medlemsforslaget foreslås det, at der afsættes 30.000 kr. til aktiviteter på Christianshavns Torv i
2022.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

Beslutning
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Katinka Haxthausen, Ruth Plovgaard og Jane Lytthans deltog ikke behandlingen af denne sag pga.
inhabilitet.
 

1. Lokaludvalget drøftede forslaget, der ses i afsnittet "Problemstilling", om, at der afsættes
30.000 kr. til aktiviteter på Christianshavns Torv i 2022, som Christianshavns Torvenetværk står
for. I drøftelsen var der følgende bemærkninger:

• Aktiviteter på Torvet skal ikke være et "Eget projekt" under lokaludvalget. Torvenetværket
må som andre søge lokaludvalget om penge til aktiviteterne.  

• Vi ved ikke, om der efter valget til lokaludvalget fortsat er en Torvegruppe under
lokaludvalget.

• Det er i orden med aktiviteter på Torvet, men det skal være i kraft af en puljeansøgning til
lokaludvalget.

2. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Jette Philipsen om, at formanden meddeler
Christianshavns Torvenetværk, at foreningen skal sende en puljeansøgning til lokaludvalget,
hvis den vil komme i betragtning til støtte fra lokaludvalget til aktiviteter på Torvet.

Bilag
1. Visioner for Torvet, Juni 2020
2. Papiret "Et bedre torv"
3. Folderen "Et bedre torv"

Side 25

\Attachments\29710709-43705890-1.pdf
\Attachments\29710708-43705889-1.pdf
\Attachments\29710707-43705888-1.pdf


CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

10.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2022-0026636)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Indstilling 

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning - se
bilagene.

Problemstilling

Flere arbejdsgrupper mv. har haft møde siden det seneste lokaludvalgsmøde. Mødereferater ses i
bilagene

Løsning

Faste arbejdsgrupper jf. lokaludvalgets forretningsorden

• Forretningsudvalget

• Byplan, Trafik og Havn  

• Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

• Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg

Andre faste arbejdsgrupper

• Miljøgruppen

• Stormflodssikringsgruppen

•  Lynetteholm-gruppen

• INFO/Event-gruppen

• Torvegruppen

Ad hoc-grupper

• Parkbrugerrådet vedr. Christianshavns Vold
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•  Ungdomstilbuddet Brobergsgade 10

•  Følgegruppen vedr. Ørkenfortet

•  Følgegruppen vedr. Torvegade

•  Papirøen-gruppen

•  Operaparken-gruppen

•  Trafikplangruppen

•  Knippelsbro Torv-gruppen

•  Nyholm-gruppen

•  Følgegruppen vedr. bibliotek i Gl. Dok

Repræsentation i andre fora

• Hal Cs brugergruppe

• Torvenetværket

• Fonden Miljøpunkt Indre By & Christianshavn

 

Økonomi

Intet.

 

Videre proces

 

Arbejdsgrupperne mødes med jævne mellemrum.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

2. Formanden opfordrede arbejdsgrupperne til at komme med ønsker til kommunens budget for
2023, som lokaludvalget kan drøfte i mødet den 23. februar 2022.
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Bilag
1. Miljøgruppen
2. Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge
3. Lynetteholm-gruppen
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

11.  B-sag: Knippelsbro Torv-gruppen (2022-0024762)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage til efterretning, at Knippelsbro Torv-gruppens arbejdsområde
sættes i bero indtil videre.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager til efterretning, at Knippelsbro Torv-gruppens
arbejdsområde sættes i bero indtil videre.

Problemstilling

Brev af 10. december 2021 fra lokaludvalgsmedlemmerne Mogens Holm og Katinka Haxhausen
samt suppleanterne Preben Møller Whitt og Mogens Holm:

"Vdr. Arbejdsgruppen Knippelsbro Torv.

Arbejdsgruppen oprettedes efter kommissorium vedtaget på lokaludvalgets møde 25. november
2020 på initiativ af Katinka Haxthausen, Preben Møller Whitt, Svend Aage Schiermacher og Mogens
Holm.

Gruppen havde sit første møde 10. juni 2021, hvor der aftaltes arbejdsplan og arbejdsområde.

To møder blev afholdt 16. september 2021 og 21. oktober 2021.

Fremmødet har været begrænset, gruppens medlemmer har ikke ressourcer til at udføre arbejdet og
efter aftale med gruppens medlemmer foreslås, at gruppens arbejdsområde sættes i pause til det nye
lokaludvalg er etableret mhp. rekruttering af nye medlemmer til gruppen.

Mvh.

Katinka Haxthausen, Svend Aage Schiermacher og Mogens Holm."

 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager til efterretning, at Knippelsbro Torv-gruppens
arbejdsområde sættes i bero indtil videre.
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Økonomi

Intet.

Videre proces

Det kommende lokaludvalg kan drøfte og beslutte, om gruppen skal genoptage sit arbejde.

Beslutning

 

1. Lokaludvalget tog til efterretning, at Knippelsbro Torv-gruppens arbejdsområde sættes i bero
indtil videre.

Side 30



CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

12.  B-sag: Hyldest til Danmarks første sandlegeplads (2022-0024065)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte at afsætte penge til en hyldest til Danmarks første
sandlegeplads, som blev anlagt på Christianshavns Vold.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg afsætter 15.000 kr. til en hyldest til Danmarks første
sandlegeplads, som blev anlagt på Christianshavns Vold.

Problemstilling

Med mail den 21. januar 2021 foreslog Lau Heidemann Petersen, der er chef for Københavns
Kommunes legepladser, at lokaludvalget medvirker til en markering eller hyldest af Danmarks første
sandlegeplads, der blev anlagt på Christianshavns Vold.

I mødet den 24. februar 2021 besluttede lokaludvalget at være medarrangør af hyldesten, og
bemyndigede INFO/Event-gruppen og medlemmer af arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og
Unge til at samarbejde med Teknik- og Miljøforvaltningen om arrangementet. 

 Lokaludvalget afsatte en ramme på 10.000 kr. til arrangementet, som skulle holdes i sommeren
2021. I hyldesten indgik en skiltning på stedet til markering af legepladsens betydning. Bl.a. fordi der
skulle afklares forhold vedr. fredningen af Christianshavns Vold, blev hyldesten og opsætning af skilt
udsat. 

Løsning

Lokaludvalgsmedlem Ruth Plovgaard og suppleant Lotte Barfod har samarbejdet med Teknik- og
Miljøforvaltningen om, hvordan Danmarks første sandlegeplads kan hyldes. Forventningen er, at det
kan ske med et arrangement i sommeren 2022. Der vil blive opsat et skilt på stedet til markering af
legepladsens betydning.

Økonomi

I budgettet for 2022-puljen har lokaludvalget afsat 10.000 kr. til "Hyldest til Danmarks første
sandlegeplads". Det foreslås, at der afsættes 15.000 kr. til aktiviteten. Pengene tages af puljen "Egne
aktiviteter".
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Videre proces

Ruth Plovgaard orienterer lokaludvalget, når der er nyt.

Beslutning

1. Lokaludvalget besluttede at afsætte 15.000 kr. til en hyldest til Danmarks første sandlegeplads,
som blev anlagt på Christianshavns Vold.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

13.  B-sag: Ren Vold (2022-0025570)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte at afsætte penge til Ren Vold-arrangementet den 20.
marts 2022, der organiseres af lokaludvalgets miljøgruppe i samarbejde med Miljøpunkt Indre By &
Christianshavn.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg afsætter en ramme på 10.000 kr. til Ren Vold-arrangementet
den 20. marts 2022.

Problemstilling

Lokaludvalgets miljøgruppe har i flere år stået for at organisere Ren Vold. Miljøgruppen ønsker at
gentage arrangementet med afvikling den 20. marts 2022. På Ren Vold-dagen inviteres  borgerne til i
fællesskab at indsamle affald på Christianshavns Vold. Arrangementet indledes med fælles
morgenmad og afsluttes med en let fælles frokost.

Ren Vold arrangeres i samarbejde med Miljøpunkt Indre By & Christianshavn og i dialog med
Christiania.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget afsætter en ramme på 10.000 kr. til Ren Vold-arrangementet
den 20. marts 2022.

Økonomi

I budgettet for 2022-puljen har lokaludvalget afsat 5.000 kr. til Ren Vold-arrangementet. Det foreslås,
at der afsættes 10.000 kr. til aktiviteten. Pengene tages af lokaludvalgets pulje "Egne aktiviteter".

Videre proces

Miljøgruppen planlægger og gennemfører Ren Vold-arrangementet den 20. marts 2022 i samarbejde
med Miljøpunkt Indre By & Christianshavn og i dialog med Christiania.
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Beslutning

1. Lokaludvalget afsatte en ramme på 10.000 kr. til Ren Vold-arrangementet den 20. marts
2022.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

14.  B-sag: Ændringer i mødeplanen for 2022 (2022-0025074)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte ændringer i mødeplanen for 2022.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender ændringerne i mødeplanen for 2022, der
fremgår af løsningsafsnittet.

 

Problemstilling

Der er digitalt valg til Christianshavns Lokaludvalg i perioden 14.-28. februar 2022. Det nye
lokaludvalg godkendes af Borgerrepræsentationen den 24. marts 2022

Løsning

Formanden foreslår,

• at det nye lokaludvalgs konstituerende møde afholdes den 30. marts 2022 kl.
18.30-18.40.

• at det nye lokaludvalgs første ordinære møde afholdes den 30. marts 2022 kl.
18.50-21.30.

På det konstituerende møde vælger det nye lokaludvalg sin formand og næstformand.

Mødeplanen for 2022 vil da være:

26. januar

23. februar

30. marts - konstituerende møde kl. 18.30-18.40

30. marts - ordinært møde kl. 18.50-21.30

27. april

18. maj
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22. juni. Mødet holdes i Hal C, Arsenalvej 6

31. august

28. september

26. oktober. Mødested meddeles senere.

30. november

14. december  

Møderne holdes kl. 18.30-21.30 i Christianshavns Beboerhus, Dronningensgade 34, medmindre
andet er angivet.

Økonomi

Lokaludvalgets møder betales af sekretariatets budget.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte ændringerne i mødeplanen for 2022, der fremgår af
løsningsafsnittet.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

15.  B-sag: Status på lokaludvalgets 2021-pulje og 2022-pulje (2022-0026680)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage en status på sin 2021-pulje og 2022-pulje til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager status på sin 2021-pulje til efterretning. Se bilaget.

2. at Christianshavns Lokaludvalg tager status på sin 2022-pulje til efterretning. Se bilaget.

 

Problemstilling

Lokaludvalget har bedt om en status på dets pulje i hvert lokaludvalgsmøde.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager status på lokaludvalgets 2021-pulje og 2022-pulje til
efterretning. Se bilaget.

Økonomi

Se bilaget.

Videre proces

 

Lokaludvalget arbejder videre i henhold til sit budget. 

Beslutning

1. Lokaludvalget tog status på sin 2021-pulje til efterretning.

2. Lokaludvalget tog status på sin 2022-pulje til efterretning.
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Bilag
1. Økonomioversigt 2021
2. Økonomioversigt 2022
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

16.  Meddelelser (2022-0026694)

Beslutning
Miljøgruppen og Stormflodssikringsgruppen

Jette Arendrup oplyste, at Kirsten V. Andersen fortsætter som tovholder for Miljøgruppen og at Lars
Josephsen overtager som tovholder for Stormflodssikringsgruppen.

 

Ørkenfortet

Jens Eskildsen oplyste, at lokaludvalget udsendte en pressemeddelelse den 18. januar 2022 om
forskellige forhold vedr. Ørkenfortet, herunder om turistbussers parkering ved hotellet og kørsel i
området ved Christians Kirke.

Poul Cohrt oplyste, at pressemeddelelsen vil blive bragt i Christianshavneren, og at KøbenhavnLiv
havde ringet til ham om sagen.

Mogens Holm oplyste, at han er i kontakt med teknik- og miljøborgmesteren og Enhedslistens gruppe
på Rådhuset om sagen.

 

Lynetteholm

Frode Neergaard oplyste, at Lynetteholm-gruppen regner med, at lokaludvalgets borgermøde om
Lynetteholm holdes den 21. april 2022.

 

Borgerpanelundersøgelse om kultur, fritid og idræt

Poul Cohrt oplyste, at Kultur- og Fritidsforvaltningen og lokaludvalget tidligere har besluttet at
samarbejde om en borgerpanelundersøgelse om kultur, fritid og idræt. Forvaltningen har meldt
positivt tilbage på de borgerpanelspørgsmål, som lokaludvalget har foreslået, skal stilles til
Christianshavns Borgerpanel. Forvaltningens eneste overvejelse er, at det kunne være interessant
også at høre, hvilke andre bydele folk søger hen til, hvis de finder kultur- og fritidstilbud uden for
Christianshavn.

Lokaludvalget bad sekretariatet sætte borgerpanelundersøgelsen i gang med den tilføjelse.
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Kultur- og Fritidsforvaltningen

Poul Cohrt oplyste, at Kultur- og fritidsforvaltningen har givet udtryk for, at forvaltningen i øjeblikket
presset af, at en ny borgmester er tiltrådt og af, at den administrerende direktør stopper.
Forvaltningen håber, at direktør Esben Danielsen kan genoptage møderækken med lokaludvalgene
efter sommerferien. Planen er, at han besøger hvert lokaludvalg hvert halve år.

 

Nyholm

Asbjørn Kaasgaard oplyste, at svaret fra Teknik- og Miljøforvaltningen om rammerne for udviklingen
af Nyholm er positivt.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

17.  Eventuelt (2022-0026708)

Beslutning
Intet.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

Om Christianshavns Lokaludvalgs møde den 26. januar 2022
Mødet startede kl. 18.30 og sluttede kl. 20.52.

 

Om dagsordenen

1. Åben spørgetid
2. Referat og godkendelse af dagsordenen
11. Knippelsbro Torv-gruppen
12. Hyldest til Danmarks første sandlegeplads
13. Ren Vold
14. Ændringer i mødeplanen for 2022
15. Status på lokaludvalgets 2021-pulje og 2022-pulje
3. Metrobetjening af Lynetteholm
6. Høring om ændring af vejnavn på Christiansholm
4. Indledende høring vedr. lokalplanforslag "Wilders Plads"
5. Placering af nye offentlige toiletter
7. Københavns Nattelivsudvalg
8. Distortion 2022
9. Hvordan får vi et bedre Torv?
10. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.
16. Meddelelser
17. Eventuelt

 

Mødedeltagere

Avisgruppen, Christianshavneren Poul Cohrt
Christianshavns Lokalhistoriske Forening Asbjørn Kaasgaard
Christianshavns Bådelaug Sven Erik Brockdorff
E/F Panterens Bastion Lars Josephsen
Christianshavns Biblioteks Brugergruppe Ruth Plovgaard
Christianshavns Travaljelaug Ulla Bo Skovvart
Christianias Naboer Katinka Haxthausen
E/F Elefantens Gård Jens Eskildsen
Christianshavns Lokalråd Jane Lytthans
Vor Frelsers sogns menighedsråd Povl Koch
E/F Løvens Gård Frode Neergaard
Boligselskabet Hjem Jette Philipsen
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Socialøkonomisk Presseforening Jette Arendrup
Socialdemokratiet Jacob Fuchs
Det Radikale Venstre Gert Vincent
Socialistisk Folkeparti Henrik Vilsbøll
Enhedslisten Mogens Holm

 

Fraværende med afbud

Carsten Junge Pedersen og hans 1. suppleant. I stedet deltog 2. suppleanten Lars Josephsen.
Erik Rasmussen. I stedet deltog hans 1. suppleant Jacob Fuchs.
Elin Johansson og hendes 1. suppleant. Afbuddene kom for sent til, at 2. suppleanten kunne
indkaldes.
Kirsten V. Andersen og hendes suppleanter.
Hamid El Mousti. Han har ingen suppleant.

Fraværende uden afbud

Poul Nielsen.

 

Fraværende i mødet

Ulla Bo Skovvart forlod mødet kl. 19.53 under behandlingen af dagsordenens punkt 4.

Katinka Haxthausen forlod mødet kl. 19.43-19.45 under behandlingen af dagsordenens punkt 6.

Ruth Plovgaard, Jane Lytthans og Katinka Haxthausen forlod mødet kl. 20.31-20.39 under
behandlingen af dagsordenens punkt 9 pga. inhabilitet.

 

Næste møde

Næste møde i Christianshavns Lokaludvalg holdes den 23. februar 2022 i Beboerhuset,
Dronningensgade 34.
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